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دانشجو شور حسینی را 
درکنار شعور می خواهد و راه کسب شعور در محرم 

مطالعه است

ثبت یک میلیون موضوع با کدینگ یکپارچه
 در نظام یکپارچه آموزشی

بیست ویکمین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی استان 

خراســـان رضوی با حضور دکتر محمدمهدی طهرانچی، رئیس 

دانشگاه آزاد اسلامی روز گذشته در واحد مشهد برگزار شد. دکتر 

طهرانچی در این جلسه با ابراز خرسندی از حضور در مشهد مقدس 

و زیارت بارگاه حضرت علی بن موسی الرضا)ع( در آستانه ماه محرم، 

گفت: »جلسه هیات امنا، فرصت مغتنمی برای پرداختن به عملکرد 

سال قبل و اخذ تدابیری برای سال تحصیلی جدید است. یکی از 

کار های صورت گرفته طی دوسال اخیر در دانشگاه آزاد اسلامی، 

یکی کردن سال مالی با سال تحصیلی است.« وی با بیان اینکه 

بودجه دانشگاه آزاد اسلامی مبتنی بر شهریه دانشجویی است و این 

دانشگاه بودجه ای از دولت دریافت نمی کند، اظهار داشت: »براین 

اساس باید سال مالی دانشگاه آزاد اسلامی برابر سال تحصیلی 

باشد. بودجه یک نگاشت عملیاتی از برنامه دانشگاه است.« دکتر 

طهرانچی به دستاورد های دانشگاه آزاد اسلامی طی دو سال اخیر 

اشاره و تصریح کرد: »دانشگاه آزاد اسلامی یک دانشگاه مردمی و 

اجتماعی است که رویکرد تقاضامحور دارد و عرضه محور نیست. 

درواقع دانشگاه  های دولتی چون از دولت بودجه می گیرند، لذا 

عرضه محورند و ما در تلاش هســـتیم با طرح  هایی چون سرا های 

نوآوری، مدارس مهارتی و فنی جهت گیری تقاضامحور را تقویت 

کرده و عرضه محور نباشیم.« رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در این 

جلسه با اشـــاره به ایجاد نظام یکپارچه سازی پایان نامه و رساله، 

افزود: »در این نظام از پروپوزال تا جلسات دفاع مدیریت می شود و 

نظام موضوعات مختلف قابل جست وجو است. همچنین صدهزار 

پایان نامه و رســـاله مدیریت و کنترل کیفیت می شـــود و در 18 

هزار زمینه پژوهشـــی موضوعات کلان قابل بررسی است.« وی 

به الگوگیری از برد های پزشـــکی در رساله  های دکتری اشاره کرد 

و گفـــت: »هیات  های ممیزه تخصصی برای هر رســـاله به صورت 

پیش دفاع برگزار و کفایت علمی هر رساله مشخص می شود. در 

هیات  های ممیزه اعضای هیات علمی دانشـــگاه آزاد اسلامی و 

دولتی از سراسر کشور عضویت دارند. این موضوع کمک موثری 

به ارتقای کیفی رساله هاست.« دکتر طهرانچی در  بخش دیگری از 

سخنانش با تاکید بر ضرورت توجه به کیفیت بخشی به تحصیلات 

تکمیلی، اظهار داشـــت: »دانشجویان مقطع دکتری پژوهش را 

جدی گرفته و به دستاورد های دانش بنیان و برگزاری نظریه پردازی 

توجه کنند.« وی با اشـــاره به ایجاد نظام یکپارچه آموزشـــی در 

دانشـــگاه آزاد اسلامی، خاطرنشـــان کرد: »در گذشته هر واحد 

دانشـــگاهی یک مدیریت آموزشی مســـتقل داشت، لذا امکان 

کنترل وجود نداشت. در 37 سال گذشته اطلاعات در دانشگاه 

آزاد اسلامی منفک و جزیر ه ای بود، اما امروز امکان تقلب آموزش و 

جعل مدرک در نظام یکپارچه آموزش وجود ندارد.« رئیس دانشگاه 

آزاد اسلامی، نظام یکپارچه آموزش را در صیانت از دانشگاه موثر 

دانســـت و گفت: »اینک در بزرگ ترین نظام آموزش کشور شاهد 

ثبـــت یک میلیون موضوع با کدینـــگ یکپارچه برای 155 هزار 

درس هستیم.«

  واحد های دانشگاه آزاد اسلامی

 عملکرد موفقی در زمان شیوع کرونا داشتند

دکتر طهرانچی با ابراز رضایت از عملکرد واحد های دانشگاهی 

در مبارزه با کرونا و برگزاری موفق کلاس  ها به صورت مجازی و 

غیرحضوری، گفت: »با عملکرد موفق واحد ها در آموزش مجازی، 

شاهد برگزاری هزار کلاس درس در هفته با همکاری 24  280 

علمی و 60 هزار حق التدریس بودیم. این امر هزار عضو هیات 

یک اتفاق بزرگ بود که با فراهم آوردن زیرساخت  های مناسب 

و همکاری مجموعه دانشگاه محقق شد.«

رئیس دانشـــگاه آزاد اسلامی در پایان سخنان خود با اشاره به 

فرموده مقام معظم رهبری مبنی بر توجه دانشگاه  ها به یادگیری 

عمیق، مفید و کاربردی، گفت: »شـــعار امسال دانشگاه آزاد 

اســـلامی را یادگیری عمیق قرار دادیم. به رســـالت اجتماعی 

خود واقف هستیم، مســـئولیت اجتماعی خود را می دانیم و 

درراستای منویات مقام معظم رهبری حرکت خواهیم کرد.«

استقرار شرکت  های دانش بنیان
 در دانشگاه آزاد باعث افزایش اشتغال می شود

پانزدهمین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی استان 

یزد به ریاست روح الله دهقانی فیروزآبادی، معاون تحقیقات، 

فناوری و نوآوری دانشـــگاه آزاد اســـلامی و با حضور آیت الله 

ناصری، نماینده ولی فقیه و امام جمعه یزد، اســـتاندار یزد و 

سایر اعضا در واحد یزد برگزار شد.

دهقانی فیروزآبادی که در این جلسه به صورت ویدئوکنفرانس 

حضور داشـــت، با بیان اینکه دانشـــگاه آزاد اسلامی یکی از 

امتیازات و ســـرمایه  های ملی است، گفت: »استان یزد یکی 

از اســـتان  های پویا در بحث فناوری و افزایش جذب دانشجو 

اســـت.« وی با تاکید بر استقرار شـــرکت  های دانش بنیان و 

واحد های فناور در دانشـــگاه آزاد اسلامی، خاطرنشان کرد: 

»با توجه به زیرســـاخت  های خوب واحد های دانشگاهی این 

امر می تواند باعث افزایش اشتغال و به تبع آن افزایش تمایل 

دانشجو به تحصیل در دانشگاه آزاد اسلامی شود.«

 دهقانی فیروزآبادی با بیان اینکه دانشـــگاه آزاد اســـلامی از 

سال گذشته برای تحقق این موضوع، مبحث سرا های نوآوری 

را مطرح کرد که خوشـــبختانه واحد یزد در این زمینه پیشرو 

بوده اســـت، تصریح کرد: »این واحد دانشگاهی توانست با 

همدلی و حمایت استان، بودجه خوبی برای سرا های نوآوری 

جذب کند.«

در ادامه این جلسه، معصومه طباطبایی، رئیس دانشگاه آزاد 

اسلامی استان یزد گزارشی از وضعیت واحد های دانشگاه آزاد 

اسلامی استان و عملکرد آنها در زمینه  های مختلف آموزشی، 

پژوهشـــی، فناوری و فرهنگی ارائه داد و کسب رتبه  های برتر 

جذب دانشجو در سال 98، استان برتر پژوهشی در جشنواره 

فرهیختگان و همچنین عنوان معاونت برتر فرهنگی در سطح 

واحد های دانشگاهی کشور را از مهم ترین دستاورد های اخیر 

این استان برشمرد.

 در این جلســـه، بودجه دانشـــگاه آزاد اسلامی استان یزد در 

سال مالی1400-1399 و عملکرد بودجه سال  های 1399-

1398 و 1397 و تاییـــد اعضـــای کمیته نظارت بر مصوبات 

هیات امنا مورد بحث و بررسی اعضا قرار گرفت و کلیات بودجه 

نیز تصویب شد.

یست بوم محلی  کمک به حل مسائل ز
در دستورکار دانشگاه آزاد اسلامی است

فرزاد جهان بین، سرپرســـت معاونت فرهنگی و دانشجویی 

دانشـــگاه آزاد اســـلامی در هجدهمین جلسه هیات امنای 

دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل، با بیان اینکه 40درصد 

ظرفیت آموزش عالی کشور به دانشگاه آزاد اسلامی اختصاص 

دارد، گفت: »دانشگاه آزاد اسلامی، دانشگاهی اجتماعی است 

و هریک از واحد های دانشگاهی در مناسبات اجتماعی جامعه 

تاثیرگذار هســـتند.« جهان بین با بیان اینکه در دانشگاه آزاد 

اسلامی فرهنگ یک رکن است، گفت: »اگر فرهنگ تضعیف 

شود، دانشـــگاه و جامعه تضعیف خواهد شد. اعتقاد بر این 

است که ما از فرهنگ به آموزش، پژوهش و مدیریت می رسیم 

و همچنین معتقدیم که تمامی فعالیت  های دانشـــگاه، ذاتا 

فرهنگی است. غیرت ملی و اعتمادبه نفس یک مساله فرهنگی 

است، بنابراین آموزش و پژوهش ما باید در خدمت این اهداف 

باشد.« سرپرست معاونت فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد 

اسلامی خاطرنشـــان کرد: »کمک به حل مسائل زیست بوم 

محلی جزء دســـتورکار دانشگاه است و از پایان نامه  هایی که 

در این حوزه کار شود، حمایت ویژه می شود.«

وی با اشاره به سامانه پژوهشیار گفت: »این سامانه یکپارچه، 

ظرفیت بی مانندی است که باعث خواهد شد پژوهش  ها در 

خدمت حل مسائل کشور قرار گیرد و از دوباره کاری جلوگیری 

شـــود.« جهان بین با اشاره به مسائل اقتصادی به عنوان رکن 

ســـوم در کنار فرهنگ و علم، گفـــت: »بحث اقتصادی برای 

دانشگاه بســـیار مهم است و انتظار می رود ضمن حمایت از 

فعالیت  های شـــرکت  های دانش بنیان، درآمدزایی دانشگاه 

هم مدنظر قرار گیرد.«

وی ضمن ابراز خرسندی از حضور کامل اعضای هیات امنای 

اســـتان اردبیـــل در این جلســـه، گفت: »ترکیـــب اعضای 

هیات امنای دانشـــگاه آزاد اسلامی اســـتان اردبیل نشان از 

اهمیت این دانشگاه در استان دارد.«

ینان  دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی به عنوان کارآفر
ماهر تربیت می شوند

نشســـت مشورتی بررسی ابعاد مدیریت مالی اداری سرا های 

نوآوری دانشگاه آزاد اسلامی با حضور وحید ضرغامی، مدیرکل 

سیاســـتگذاری و نظارت راهبردی دانشـــگاه آزاد اسلامی و 

مرتضی موســـی خانی، رئیس ســـرای نوآوری دانشگاه آزاد 

اسلامی برگزار شد.

 ضرغامی در این نشســـت با بیان اینکه دانشگاه آزاد اسلامی 

درراســـتای مســـئولیت  های اجتماعی خود درحال حرکت 

است، گفت: »دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی با حضور در 

ســـرا های نوآوری با مهارت  های لازم کسب وکار و اقتصاد بازار 

آشـــنا خواهند شد و توانایی راه اندازی شرکت با درآمدزایی را 

خواهند داشـــت. دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی به عنوان 

کارآفرینان ماهر تربیت می شوند.«

وی با تاکید بر ضرورت توســـعه کسب وکار و اختصاص بودجه 

متمرکـــز برای بخش  های فناوری و نوآوری در دانشـــگاه آزاد 

اســـلامی، اظهار داشت: »پیشنهاد می شـــود دانشگاه آزاد 

اسلامی در سال نخست تاسیس سرا های نوآوری از آنها به طور 

کامل حمایت مالی کنـــد و این حمایت به تدریج کم خواهد 

شد تا سرا ها به درآمدزایی و استقلال کامل مالی برسند.«

ضرغامی درخصوص نحوه عملکرد سرا های نوآوری خاطرنشان 

کرد: »این ســـرا ها می توانند به راحتی با شرکت  های مختلف 

اقتصادی وارد تعامل شـــده و ایده  های موفق کسب وکار را به 

اجرا برسانند. در این شیوه سرا های نوآوری درگیر فعالیت  های 

اداری نخواهند شد. البته معاونت تحقیقات، فناوری و نوآوری 

باید بودجه و اختیارات کافی برای نظارت و ارزیابی ســـرا ها را 

به صورت مستقل داشته باشد تا با شرکت  ها وارد تعامل شود.«

  در سرای نوآوری باید مدل انگیزشی درآمدزایی

 ایجاد کرد

موســـی خانی همچنین در این نشســـت با بیان اینکه زمانی 

که ســـرای نوآوری به یک برند معتبر تبدیل شود، شرکت  ها و 

بازار به سمت آنها جذب خواهند شد، گفت: »به عنوان نمونه 

دانشگاه استنفورد که یکی از بزرگ ترین اقتصاد های جهان 

اســـت، به خودی خود بازاری ندارد ولی فارغ التحصیلان آن 

با توجه به مدل تربیتی دانشگاه توانسته اند بهترین بازار های 

فناوری را در جهان ایجاد کنند.«

وی افزود: »دانشگاه آزاد اسلامی دارای انعطاف خوبی است که 

این انعطاف پذیری باید افزایش پیدا کند تا بتوان با آزادی عمل 

بیشـــتری فضای کسب وکار و جذب بازار و اقتصاد را به سمت 

ســـرا ها یا هر بستر اقتصادی دیگر جذب کرد. تسهیل سازی 

پذیرش دانشـــجو و درآمدزایی مولفه بســـیار مهمی است و 

خوشبختانه حمایت  های لازم از سوی دکتر طهرانچی، رئیس 

دانشـــگاه آزاد و معاونت علمی دولت برای توســـعه فناوری و 

کسب وکار وجود دارد.« موســـی خانی خاطرنشان کرد: »در 

سرای نوآوری باید مدل انگیزشی درآمدزایی ایجاد کرد. سرا ها 

باید از دانشگاه اســـتقلال پیدا کنند و درگیر آیین نامه  های 

واحد ها نباشند. کارخانه سرای نوآوری می تواند ثبت شرکتی 

شود و در کنار آن از امکانات دانشگاه استفاده کند و  بخشی 

از درآمد خود را به واحد مرتبط پرداخت کند.«

اختتامیه »مســـابقه بزرگ کتابخوانی غدیر« در واحد 
ونیکی برگزار شد الکتر

آیین اختتامیه »مســـابقه بزرگ کتابخوانـــی غدیر« در واحد 

الکترونیکی دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد.

دکتر محمدمهدی طهرانچی، رئیس دانشـــگاه آزاد اسلامی 

که به صورت ویدئوکنفرانس در این مراســـم حضور داشـــت، 

ضمـــن تقدیر از واحد الکترونیکی و پشـــتیبانی جهان بین، 

معاون فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی، گفت: »مسابقه بزرگ 

کتابخوانی غدیر اتفاقی مغتنم و حرکتی خوب در مسیر افزایش 

و ارتقای جایگاه فرهنگی دانشگاه است.«

وی خاطرنشان کرد: »مسابقه کتابخوانی غدیر و استقبال از 

این رویداد نشـــان داد دانشگاه آزاد اسلامی می تواند یاد ها و 

نماد ها را به طور شایسته ای ارج نهاده و در مسیر اعتلای شعور 

و شور دینی گام  های موثر و روبه جلویی بردارد.«

محمدرضا کشاورزی، رئیس واحد الکترونیکی دانشگاه آزاد 

اسلامی با اشـــاره به اینکه این واحد فعالیت  های فرهنگی و 

اجتماعی را  بخشـــی از مســـئولیت اجتماعی خود می داند، 

تاکید کرد: »فعالیت  هـــای خوبی در حوزه فرهنگی در واحد 

الکترونیکـــی صورت گرفته و مشـــابه این رویـــداد همچون 

جزءخوانی قرآن کریم را به صورت تعاملی و آنلاین داشته ایم.«

وی افزود: »فعالیت مجازی امروز دیگر فرع زندگی نیســـت و 

بســـیاری از افراد به دلایل مختلـــف قادر به فعالیت حضوری 

در حوزه  های علمی، پژوهشـــی و فرهنگی نیســـتند. در این 

مســـابقه هم این شاخصه درنظر گرفته شد و استقبال بسیار 

خوبی هم صورت گرفت.«

رئیس واحد الکترونیکی دانشگاه آزاد اسلامی به بیان جزئیات 

کمی و کیفی ایـــن رویداد پرداخت و گفت: »بیش از 6000 

نفر در این مســـابقه شرکت کرده و به صورت برخط به سوالات 

پاسخ دادند که از این تعداد، 10 نفر به عنوان برگزیده و 110 

نفر به عنوان نفرات برتر مورد تجلیل قرار خواهند گرفت.«

امضای توافقنامه همکاری بین پارک علم وفناوری دانشگاه 
وزکوه آزاد اسلامی و واحد فیر

مراسم امضای توافقنامه ایجاد مرکز فناوری  های نوین مالی بین 

پارک علم وفناوری دانشگاه آزاد اسلامی و دانشگاه آزاد اسلامی 

واحد فیروزکوه در ســـرای نوآوری و شـــتابدهی توسعه صنایع 

منطقه ای دکتر قریب برگزار شد.

محمدجـــواد صدری مهـــر، مدیـــرکل تجاری ســـازی و پارک 

علم وفناوری دانشگاه آزاد اسلامی در این مراسم گفت: »امکانات 

واحد های دانشگاه آزاد اسلامی در حوزه فناوری بسیار مناسب 

اســـت و باید از این توانمندی برای درآمدزایی و کسب وکار های 

نوین بهره بگیریم.«

وی با بیان اینکه دانشگاه آزاد اسلامی واحد فیروزکوه دارای 20 

هکتار زمین و تجهیزات مناســـب است، گفت: »پتانسیل  های 

این واحد دانشگاهی برای فعالیت  های فناورانه و نوآورانه بسیار 

مناسب است. زمین 20 هکتاری که در اختیار واحد فیروزکوه قرار 

دارد، بهترین مکان برای احداث نیروگاه و مزارع استخراج است. 

با توجه به این امکانات، راه اندازی و توسعه مرکز فناوری  های نوین 

مالی در این واحد انجام خواهد شد.«

  چه خبر از دانشگاه

چابک سازی دانشگاه آزاد
 با سامانه آموزشیار 

»فرهیختگان« گزارش می دهد


